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Ve Sněmovně se diskutovalo o kvalitě, potřebnosti i názvu případné celokrajské vysoké školy

Střední Čechy - Hned několikrát včera poslance pobavil hejtman David Rath (ČSSD), když předkládal návrh, který by
umožnil zřízení středočeské univerzity. Například srovnáním s Karlovou univerzitou, jíž by ta středočeská mohla být
konkurencí. Právě strachem z konkurence ostatně Rath vysvětluje nesouhlas koalice se zřízením univerzity.
„Jistě, všichni soutěžíme o jeden balík peněz. Touto logikou bychom ale neměli chtít žádné novorozence, protože i ti
znamenají pro nás, co už žijeme, konkurenci,“ uvedl.
Diskuse se včera kromě otázky kvality rozpoutala také kolem zvoleného jména. „Už sám název Královská

„Samozřejmě se najde spousta rozumbradů, kteří budou říkat: Vysokoškolské studium určitě, ale proč univerzita? Prostě
proto, protože když si kladete malé cíle, dosahujete malých výsledků.“

univerzita je poněkud uhozený, protože téměř devadesát let tu žádnou monarchii nemáme,“ uvedl poslanec David Kafka
(ODS).
Tím vyprovokoval k reakci Olgu Zubovou z Demokratické strany zelených. „Univerzita má být umístěna v Kutné Hoře,
která je ve všech turistických bedekrech jmenována jako město královské. Jde tedy o vztah kmístu, nikoli ke zřízení
státu,“ vysvětlila poslankyně, která právě v Kutné Hoře žije. Škola má však mít fakulty také v „nekrálovských“ městech.
Její název vzešel z hlasování středočeských studentů. I oni jsou ovšem ohledně vzniku univerzity

„Jde o velikášský, příliš ambiciózní projekt, který nestaví na pevném základě již prokázané kvality učitelů, studijních
výsledků, výzkumné a tvůrčí činnosti.“

skeptičtí. „Určitě bych raději dojížděl na území kraje, rozhodující by pro mne ale stejně bylo, jaké obory a jak kvalitně
by se učily,“ uvedl Zdeněk Pavlík z Kolínska.
Studenty také zajímá, zda by se měli kde ubytovat. Byť totiž kraj počítá se zřízením fakult ve všech větších městech, těžko
je naplní jen místními. A otázkou je, zda by mladí v případě dojíždění stejně raději nezvolili Prahu. Na její blízkost včera
poukázala i Michaela Šojdrová (KDU-ČSL). „V okruhu pěti až čtyřiceti kilometrů kolem Prahy je v kraji osm veřejných
vysokých škol, a to nepočítám soukromé,“ uvedla.

* Pro Co zaznělo ve Sněmovně

David Rath (ČSSD) „Kutné Hoře by určitě rektorát a fakulta zaměřená na dějiny umění, kunsthistorii a restaurátorství
velmi slušela.“

* Proti Co zaznělo ve Sněmovně

Michaela Šojdrová (KDU-ČSL) „Univerzita se nestaví na zelené louce. Pokud by měla být Univerzita střední Čechy
založena tímto zákonem, pak by byla založena na podvodu.“


